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PROTOKÓŁ nr II/14  
 

z II sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 8 grudnia 2014 roku  
w godz. od 1500 – 1645 w sali  sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama 
Mickiewicza 5.   
 

II  sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 29a ust. 2 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2013 r., poz. 594 ze zmianami). 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi gminy Żerków   
Lista obecności stanowi załącznik nr  1  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk     - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka   - Skarbnik Gminy Żerków 
4. Michał Surma    - Sekretarz Gminy Żerków 
5. Magdalena Pawlak-Podsiadłowska - radca prawny 
6. Roman Wyduba    - przewodniczący MKW 
7. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu 
8. Teresa Szablewska    - pracownik Urzędu 
9. Danuta Wilak    - dyrektor Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie, 
10. Jan Jóźwiak   - mieszkaniec Ludwinowa, 
11. Kinga Andrzejczak   - mieszkanka Żerkowa. 
12. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska” i „Życie Jarocina” 

 
Porządek obrad II sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniami i materiałami sesyjnymi 
przekazano  radnym w dniu 4 grudnia  2014 r. - zgodnie z wykazem potwierdzającym 
przekazanie materiałów stanowiący załącznik nr 2 do protokółu. 
 
Do pkt l - Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Grzegorz Andraszak o godz. 1500 otworzył II sesję 
Rady Miejskiej Żerkowa, zwołaną na podstawie art. 29 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  
o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2013 r., poz. 594 ze zmianami/ przez Komisarza Wyborczego 
w Kaliszu. Powitał radnych, Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, sołtysów, pracowników 
Urzędu, gości uczestniczących w sesji, w tym pana Romana Wydubę przewodniczącego 
Miejskiej Komisji Wyborczej w Żerkowie. 
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15  radnych w sesji uczestniczyło 
15 radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania  prawomocnych decyzji. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 3 
 
Do pkt 2 – wręczenie zaświadczeń o wyborze burmistrza. 
Przewodniczący poprosił Pana Romana Wydubę  przewodniczącego Miejskiej Komisji 
Wyborczej w Żerkowie do oficjalnego wręczenia zaświadczenia o wyborze burmistrza. 
Pan Roman Wyduba zabierając głos powiedział, że w imieniu własnym i członków Miejskiej 
Komisji Wyborczej ma zaszczyt wręczyć zaświadczenie o wyborze na stanowisko Burmistrza 
Miasta i Gminy Żerków. Złożył gratulacje  życząc dużo sukcesów, a przede wszystkim dużo 
satysfakcji w tej trudnej pracy jaką jest praca na rzecz wszystkich mieszkańców naszej Gminy.  
 
Do pkt 3 –  ślubowanie Burmistrza. 
 Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie a nowo wybranego burmistrza pana 
Jacka Jędraszczyka o złożenie ślubowania. 
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Burmistrz Miasta i Gminy Żerków pan Jacek Jędraszczyk  zgodnie z art. 29 a ust. 1 
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2013 r., poz. 594 ze zmianami/  
złożył wobec 15 radnych na sali obrad i gości ślubowanie o następującej o treści: 
„Obejmując urząd Burmistrza Miasta i Gminy Żerków,  uroczyście ślubuję, że dochowam 
wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego  
i pomyślności mieszkańców gminy.” 
„Tak mi dopomóż Bóg.” 
Tekst  ślubowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący wraz z Wiceprzewodniczącą w imieniu całej Rady złożyli gratulacje 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków, życząc dobrej współpracy i skuteczności w działaniu dla 
dobra mieszkańców gminy. 
Burmistrz podziękował za złożone gratulacje i życzenia. Podziękował także wyborcom za 
zaufanie i powierzenie  tak zaszczytnej funkcji na kolejną kadencję. Dotrzymam danego słowa  
i będę realizował zadania dla dobra całej Gminy. 
 
Do pkt 4 – przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący przedstawił propozycję porządku dalszej części obrad II sesji Rady Miejskiej 
Żerkowa w następującym brzmieniu: 

5. Przyjęcie protokółu z obrad XXXV (VI kadencja rady) oraz I sesji Rady Miejskiej 
Żerkowa. 

6. Sprawozdanie z wykonania uchwał z XXXV (VI kadencja rady) oraz I sesji Rady 
Miejskiej Żerkowa. 

7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa: 
1)      powołania stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa, 
2)      powołania Komisji Rewizyjnej, 
3)      ustalenia składu osobowego Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury 
i Współpracy z Zagranicą, 
4)      ustalenia składu osobowego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego, 
5)      ustalenia zasad na jakich radnym Rady Miejskiej Żerkowa przysługuje dieta, 
6)      ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, 
7)      ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Miejskiej 
8)      wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok. 

8. Przekazanie projektu budżetu Miasta i Gminy Żerków na rok 2015 radnym Rady 
Miejskiej Żerkowa, 

9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty. 
10. Zamknięcie obrad sesji.             

Przewodniczący zwrócił się do radnych z zapytaniem – czy ktoś z Państwa ma uwagi do 
przedstawionego porządku obrad. 
Wobec braku  uwag Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
Całość porządku obrad stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 
 
Do pkt 5 – Przyjęcie protokółu z obrad XXXV (VI kadencja rady) oraz I sesji Rady Miejskiej 
Żerkowa 
Protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej Żerkowa (VI kadencja rady) odbytej 10 listopada 2014 r. 
oraz  z pierwszej sesji Rady Miejskiej Żerkowa (VII kadencji) odbytej w dniu 1 grudnia 2014 r. 
przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”  przy 15 radnych na sali obrad – bez odczytywania. 
Powyższe protokoły były wyłożone do wglądu przed obradami drugiej sesji Rady Miejskiej 
Żerkowa oraz w biurze Rady Miejskiej. 
Przewodniczący poinformował, że protokoły z sesji są do wglądu w biurze Rady Miejskiej 
Żerkowa. 
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Do pkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał z XXXV (VI kadencja rady) oraz I sesji Rady 
Miejskiej Żerkowa. 
Powyższe sprawozdania przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów 
opracowanych dla radnych. Sprawozdania Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowią 
załącznik nr 6 i 7 do protokołu. 
 
Do pkt 6 -  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1)  powołania stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa, 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr II/3/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie powołania 
stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa, stanowi  załącznik nr 8 do protokółu. 
 

2) powołania Komisji Rewizyjnej, 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Wyjaśnił, że przed przystąpieniem do głosowania 
najpierw należy przegłosować kandydaturę na przewodniczącego komisji. 
Radna Ewa Marek-Skiba – zwróciła uwagę, że najpierw należy wybrać kandydatów do składu 
Komisji Rewizyjnej i później spośród nich wybrać przewodniczącego, ponieważ w pierwszym 
paragrafie projektu uchwały jest przewidziany skład członków komisji. 
Przewodniczący zwrócił się do radcy prawnego pani Magdaleny Pawlak-Podsiadłowskiej  
z pytaniem jak należy przeprowadzić procedurę wyboru składu Komisji Rewizyjnej? 
Radca Prawny wyjaśniła, że wyboru dokonuje się w głosowaniu jawnym. Zgodnie z uchwałą 
najpierw zgłaszane są kandydatury na członków komisji a później przewodniczącego tejże 
komisji. 
Przewodniczący zarządził zgłaszanie kandydatur do składu osobowego Komisji Rewizyjnej: 
1. Radny pan Wojciech Raś zaproponował radnego pana Sebastiana Nowaczyka. Uważał, że 

Komisja Rewizyjna jest organem kontrolnym gminy. Dlatego w skład tej komisji w celach 
przejrzystości powinno być jak najwięcej radnych z różnych środowisk, ugrupowań, aby te 
działania były przejrzyste. Zwłaszcza, że zostało to sprawdzone w poprzedniej kadencji.    

      Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  
2. Radna pani Ewa Kubacka zaproponowała radną panią Ewę Małgorzatę Marek-Skibę. 

Radna wyraziła zgodę na kandydowanie.  
3. Radny pan Sebastian Nowaczyk  zaproponował radną panią Marzenę Borutę. 

Radna wyraziła zgodę na kandydowanie.  
4. Radna pani Maria Sołtysiak zaproponowała radnego Janusza Szóstka. 

Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  
5. Radny pan Zdzisław Paluszkiewicz  zaproponował radną panią Marię Sołtysiak. 

Radna wyraziła zgodę na kandydowanie.  
6. Radny pan Andrzej Stachowiak  zaproponował radnego pana Zdzisława Paluszkiewicza 

Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  
Przewodniczący wobec braku dalszych zgłoszeń zamknął listę kandydatów i zarządził  przerwę 
w obradach. 
Po przerwie Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydatury w kolejności zgłoszeń.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania poszczególni kandydaci uzyskali następującą ilość 
głosów: 

1. Radny Sebastian Nowaczyk: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 

2. Radna Ewa Magdalena Marek-Skiba: 6 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”,  4 głosy 
„wstrzymujące się”. 

3. Radna Marzena Boruta: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
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4. Janusz Szóstek: 7głosów „za”, 6 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 
5. Maria Sołtysiak: 8 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”. 
6. Zdzisław Paluszkiewicz: 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 11 głosów „wstrzymujących 

się”. 
Przewodniczący na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdził, że do składu Komisji 
Rewizyjnej jako członkowie weszli radni, którzy uzyskali największą liczbę głosów: 

1. Radny pan Sebastian Nowaczyk 
2. Radna pani Marzena Boruta 
3. Radny pan Janusz Szóstek 
4. Radna pani Maria Sołtysiak 

Przewodniczący zgodnie z paragrafem drugim projektu uchwały zarządził zgłaszanie kandydatur 
na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej: 

1. Radny pan Janusz Szóstek zaproponował radną panią Marię Sołtysiak jako osobę 
doświadczoną z poprzedniej kadencji. 
Radna wyraziła zgodę na kandydowanie.  

2. Radny pan Sebastian Nowaczyk zaproponował radną panią Marzenę Borutę. 
3. Radna nie wyraziła zgody na kandydowanie.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydaturę radnej pani Marii Sołtysiak: 7 głosów „za”, 
O głosów „przeciw”, 8 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący stwierdził, że w wyniku przeprowadzonego głosowania na przewodniczącą 
wybrano radną panią Marię Sołtysiak. 
Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały po dokonanym wyborze i poddał pod 
głosowanie. Uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr II/4/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie powołania 
Komisji Rewizyjnej, stanowi  załącznik nr 9 do protokółu. 
 

 
3)      ustalenia składu osobowego Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, 
Kultury i Współpracy z Zagranicą, 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr II/5/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy 
z Zagranicą, stanowi  załącznik nr 10 do protokółu. 

 
 
4)      ustalenia składu osobowego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego, 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr II/6/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego, stanowi  załącznik nr 11 do protokółu. 

 
5)      ustalenia zasad na jakich radnym Rady Miejskiej Żerkowa przysługuje dieta, 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
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0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr II/7/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia zasad 
na jakich radnym Rady Miejskiej Żerkowa przysługuje dieta, stanowi  załącznik nr 12 do 
protokółu. 

 
6)      ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 11 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr II/8/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, stanowi  załącznik nr 13 do protokółu. 

 
7)      ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Miejskiej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr II/9/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia 
stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Miejskiej, stanowi  załącznik nr 14 do 
protokółu. 

 
8)      wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok. 

 Przewodniczący Rady poprosił skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką  
o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2014. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę 
przedstawiającą zmiany do budżetu, który ogólnie wzrósł: 

• dochody do kwoty 36.903.200,96 zł,  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zapis w uchwale budżetowej związany z ogólną kwotą dochodów 
dotyczy dochodów bieżących i majątkowych, a pozostałe dochody dzielą się na zadania zlecone 
ogółem i zadania w drodze porozumień i dotacje na realizację zadań, które są finansowane  
z udziałem środków zewnętrznych też są wymienione w kwocie ogólnej. 

• wydatki do kwoty 39.705.763,18  zł  
Wydatki tak jak dochody dzielą się na wydatki bieżące, majątkowe, zadania zlecone w drodze 
porozumień i wydatki łącznie ze środków własnych i udziałem środków zewnętrznych  
Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych 
podziałkach klasyfikacji budżetowej oraz wyjaśniła dlaczego dokonano zmian  po stronie 
dochodów i wydatków w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej. Zgodnie z pismem  
Stowarzyszenia Pomocy Humanitarnej w Pile pismem poinformowały, że Wojewódzki Urząd 
Pracy w dniu 17.10.2014 r. zaakceptował zmiany do projektu pt." Przez Zakład Aktywności 
Zawodowej na rynek pracy",  przekazuje aktualne kwoty do budżetu  zwiększając § 2007  
o kwotę 1.642,92 zł i zwiększa § 2009 o 3.084,88 zł z podziałem na wkład własny, - dotacja  
z Budżetu Państwa i Unii Europejskiej. 
Dokonano także  przesunięć w planie wydatków w dziale: 

•  010 - plan wydatków w §-ach 4530, 4539, 6050, 6057, 6059 jest realizowany projekt pn. 
"Kanalizacja wsi Stęgosz-Bieździadów wraz z budową kanałów bocznych II i III etap". 
Nastąpiła zmiana źródeł finansowania tych wydatków między środkami unijnymi, 
własnymi i pożyczką. W § 4530 i 4539 ujęty jest podatek od towarów i usług (VAT), 

• 754 - zmniejszono plan w zakupach o 200,- zł a zwiększono wypłatę za udział w akcjach 
pożarowych, 

• 900 - zmniejszono plan opłat i podatku VAT o 30.000,- zł przesuwając na wydatki do 
działu 010.  
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Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr II/10/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie wprowadzenia 
zmian do budżetu na 2014 rok, stanowi  załącznik nr 15 do protokółu. 
 
Do pkt 8 - Przekazanie projektu budżetu Miasta i Gminy Żerków na rok 2015 radnym Rady 
Miejskiej Żerkowa. 
Przewodniczący wyjaśnił, że projekt budżetu na rok 2015 wpłynął do biura Rady Miejskiej 
Żerkowa przed wyborami w dniu 14 listopada 2014 roku, który teraz jest przekazywany Państwu 
w celu analizy jego treści. Rada zobligowana jest do przyjęcia budżetu na kolejny rok do końca 
bieżącego roku. Wiadome jest, że wybory przedłużyły się o kolejne dwa tygodnie  
i nastąpiło zacieśnienie terminów dlatego Przewodniczący zaproponował posiedzenie komisji 
stałych Rady Miejskiej na dzień 18 grudnia br. o godz. 15.00, a 30 grudnia 2014 r. III, ostatnią  
w 2014 roku sesję Rady. 
 
Do pkt 9 – wolne głosy, wnioski i komunikaty. 
 Przewodniczący poinformował o pismach, które wpłynęły do biura Rady w sprawie 
wyrażanych przez mieszkańców Ludwinowa i Kamienia sprzeciwów związanych z planową 
budową  elektrowni wiatrowych. Protesty są różne w większości dotyczą żądania zmiany 
lokalizacji budowy w odległości  nie mniejszej niż 2 km od zabudowań.  
Burmistrz – powiedział, że ma dwa tematy. Jeden dotyczy sieci szerokopasmowego internetu, 
ponieważ chodzą przedstawiciele Firmy Easyhost Sp. z o.o., która realizuje działanie 2.8 
Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego  na lata 2007 – 2013 „Zapewnienie 
dostępu do internetu szerokopasmowego” współfinansowane przez UE ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. Przedstawiciele w/w Firmy zwrócą się 
o wyrażenie zgody na doprowadzenie sieci rozdzielczej do budynku. W gminie Żerków dotyczy 
to miejscowości: części Żerkowa, Żółkowa, Raszew, Komorza Przybysławskiego, Przybysławia 
oraz Lubini Małej. Do mieszkańców wymienionych miejscowości mogą zapukać przedstawiciele 
tej Firmy i proszę o ewentualne wyrażenie zgody. Ta informacja jest zamieszczona na stronie 
internetowej Gminy Żerków. Program ma być zrealizowany do połowy 2015 roku łącznie  
z sieciami rozdzielczymi, gdzie przyłącze może się znaleźć na budynku właściciela po wyrażeniu 
zgody na podłączenie się do sieci. Podkreślił, że wspomniana na wstępie Firma wykonuje usługę 
pod klucz. Poinformował także o przebiegu prac na terenie gminy Żerków i co należy spełnić 
oraz przedłożyć przedstawicielowi Firmy, aby być użytkownikiem internetu nowej generacji  
oraz żeby nie wstrzymywać inwestycji. 
Druga sprawa dotyczy miejscowości Gąsiorów,  Szczonowa,  Pogorzelicy, Komorza PGR, 
Paruchowa i Antonina - lewa strona. W dniach od 15 -22 grudnia 2014 r. zostanie 
przeprowadzona  modernizacja linii niskiego napięcia (wymiana słupów drewnianych na słupy 
wirowane). Modernizację przeprowadzą dwie Firmy ELTOR Bydgoszcz i Pan Kuliński  
z Witaszyc. Energetyka zapewni agregaty na czas odłączenia linii od dopływu energii na okres 
od ½ - 1 godziny. Burmistrz prosił mieszkańców tych miejscowości  o uzbrojenie się  
w cierpliwość a szczegóły  uzgodnić z wykonawcami.  
Pani Zofia Ratajczak sołtys z Lubini Małej – w ubiegłym tygodniu dzwoniłam do Urzędu 
odnośnie podpisywania umów na internet czy podpisywać, czy nie i uzyskałam odpowiedź, że 
nie a dziś słyszę, że tak, więc jak to jest. 
Radny Sebastian Nowaczyk – proponuję, aby w tej sprawie dać ogłoszenie bądź kurendy. 
Burmistrz – jest ogłoszenie na stronie internetowej Gminy Żerków. 
Radna Ewa Marek-Skiba – Panie Burmistrzu nie wszyscy korzystają z internetu. 
Burmistrz – odpowiedział, że jak była prowadzona inwestycja i był kładziony kabel 
światłowodowy, to nikt się o nic nie pytał. Dziś Firma ta chce zrobić krok dalej, żeby od 
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głównego przewodu wykonać przyłącze do budynku i jeżeli właściciel tego nie chce to nikt go 
do tego nie będzie zmuszał, a kto tak odpowiedział w Urzędzie to nie wiem. 
Pani Zofia Ratajczak sołtys z Lubini Małej – dzwoniłam do Urzędu, bo pytali się mieszkańcy, 
czy  mają podpisywać umowy i uzyskałam odpowiedź, że nie, nie będę wymieniać nazwiska. 
Burmistrz – odpowiedział, że pracownik w ostrożności zachował się profesjonalnie tylko 
powinien odpowiedzieć, że wyjaśni sprawę i udzieli właściwej odpowiedzi. Zawsze Pani 
dzwoniła do mnie a tym razem mnie Pani ominęła. 
Pani Zofia Ratajczak sołtys z Lubini Małej – nie chciałam Panu przeszkadzać. 
Burmistrz – odpowiedział, że sprawa zostanie przedstawiona w formie kurendy. 
Radny Andrzej Stachowiak – wnioskował, aby w nowej kadencji pisma, które wpływają i są 
tytułowane do  Rady Miejskiej bądź do Przewodniczącego, wpływały do biura Rady Miejskiej,  
a trafiają do Pana Burmistrza, o których radni, czy sam Przewodniczący nic nie wie. Chcę, aby ta 
sytuacja w tej kadencji się zmieniła. 
Przewodniczący Rady – uznał wniosek za słuszny. 
Burmistrz – powiedział, że poczta adresowana na Urząd trafia do Sekretariatu i jeżeli jest 
adresowana imiennie to trafia bezpośrednio do biura Rady, a pozostałe są otwierane  
i dekretowane zgodnie z instrukcją kancelaryjną. Dokumenty, które dziś przedstawił Pan 
Przewodniczący  były wykonane w jednym egzemplarzu.  Panie Andrzeju jest pisane do 
Burmistrza, a na dole pisma jest napisane jako załącznik do Przewodniczącego Rady Miejskiej  
i tego załącznika nie ma. Mówię to dlatego, że ktoś może powiedzieć, że ten załącznik został 
specjalnie odłączony i nie dał Przewodniczącemu Rady. Wszyscy, którzy pisali pisma powinni 
uzupełnić pismo albo otrzymać pismo z Urzędu, żeby uzupełnili pismo o brakujący załącznik. 
Pisma były zredagowane na ogólnodostępnym wzorze, który został przesłany do Urzędu i do 
wiadomości Przewodniczącego Rady. Burmistrz dodał, że pisma te nabrały toku postępowania, 
ale musiały być skserowane, aby Przewodniczący miał swój plik.  
Radny Andrzej Stachowiak – powiedział, że jemu chodzi o pisma, które są konkretnie 
zatytułowane do Rady Miejskiej Żerkowa, bądź Przewodniczącego, ponieważ w ubiegłej 
kadencji takie sytuacje miały miejsce, gdzie było pismo zatytułowane do Przewodniczącego 
Rady Miejskiej Żerkowa i do niego nie trafiało. 
Przewodniczący – powiedział, że pismo przez sekretariat musi przejść, ale żeby było formalnie, 
to kopia pisma powinna trafić do Przewodniczącego. 
Radna Maria Sołtysiak – zapytała jak wygląda sprawa kanalizacji w Stęgoszy, czy jest odbiór 
inwestycji przez nadzór budowlany, ponieważ mieszkańcy o to się pytają? 
Burmistrz – odpowiedział, że cieszy go fakt, że mieszkańcy są zainteresowani, ale dziś dopiero 
do Urzędu wpłynęła dokumentacja zamienna i jesteśmy w oczekiwaniu na dokumentację  
z nadzoru budowlanego. Chciałbym prezent mieszkańcom na gwiazdkę zrobić, ponieważ 
wszystkie elementy inwestycji są już zakończone, ale pozostał jeden krótki odcinek, który należy 
dokończyć. 
Pan Jan Zdrojowy sołtys Ludwinowa – Panie Przewodniczący mówił Pan o jednym wiatraku  
a kolejny powstaje, który będzie stał nie na tej samej działce, tylko na kolejnej dalszej działce, 
bliżej zabudowań w Kamieniu a od zabudowań w Ludwinowie dalej o 50 mb i czy ten fakt 
będzie brany po uwagę, bo wtedy wpłyną do Urzędu kolejne pisma. 
Burmistrz – odpowiedział, że jest problem, jest konflikt interesów i jest za tym, aby tego 
konfliktu nie było.  Temat pierwszy gdzie były wskazane dwa miejsca posadowienia V1 i V2 ani 
jeden, ani drugi nie pasował, były pomiary geodetów i okazało się, że były rozbieżności  
w interpretacji tego co mówi Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska, która mówi, że 
siłownie wiatrowe powinny być oddalone o 200mb od lasu i 400 mb od zabudowań a wyszło, że 
jest 170 mb i w związku z tym sprawa została odrzucona. Burmistrz podkreślił, iż swojego 
stanowiska w tej sprawie nie zmienia i nie chciałby, aby te siłownie powstawały. Pisząc odmowę 
trzeba mieć uzasadnione  argumenty zgodne z obowiązującymi przepisami, ponieważ osoby 
zainteresowane mogą wystąpić o odszkodowanie, że nie będą mogły czerpać z tego tytułu 
korzyści. Kolejna ustawa mówi, że do wskazanego roku ma być ileś energii pozyskiwanej  
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z odnawialnych źródła energii. Firma, która wskazała kolejną lokalizację siłowni wiatrowych 
spełnia wymogi ustawowe. Sprawa siłowni wiatrowej o mocy 2 MW, która jest dwa razy 
większa i która ma stanąć na działce nr 518 w Ludwinowie, gdzie ma być także większa obora  
i w tej sprawie także są pisma, które należy rozpatrzyć. Na dzień dzisiejszy przepisy są takie 
jakie są tj. 200 od lasu i 400 od zabudowań. W nowej sprawie można wstrzymać postępowanie 
na 9 miesięcy i  w między czasie dokonać zmiany planu zagospodarowania przestrzennego przez 
wywołanie uchwały o przystąpieniu do zmiany planu  zagospodarowania tej części gminy,  
w której będzie zapis o wykluczeniu tych terenów z budowy siłowni wiatrowych. Uważał, że to 
jest jedyne podejście, ale starej sprawy nie uda się już cofnąć a przeciwnicy pójdą do sądu. 
Burmistrz przytoczył sprawy z innych gmin będących w takiej samej sytuacji. Podkreślił, że 
czynione są starania, aby wykonać wszystko w ramach posiadanych możliwości, żeby nie 
dopuścić do konfliktu. 
Pan Jan Zdrojowy sołtys Ludwinowa – odpowiedział, że mieszkańcy nie są przeciwnikami 
powstawania siłowni wiatrowych, ale w takiej odległości jak Ministerstwo Zdrowia określiło, 
czyli 2 km od zabudowań a nie pod nosem. 
Burmistrz – odpowiedział, że jest tylko zwykłym Burmistrzem a Ministerstwo, albo puszcza 
propagandę, albo nasi deputowani niech się dogadają jak ta sprawa ma wyglądać i gdzie 
powinny powstawać takie budowle. Przepisy są niespójne, które doprowadzają do konfliktów. 
Pan Jan Zdrojowy sołtys Ludwinowa – wnioskował o podjęcie uchwały aby powstawały 
siłownie w odległości 2 km od zabudowań. 
Burmistrz – odpowiedział, że nie można tego zrobić z uwagi na obowiązujące przepisy i gmina 
powinna wykonywać to co jest w ustawach i nic więcej. 
Pan Jan Zdrojowy sołtys Ludwinowa – i co, będą stawić siłownie jeszcze bliżej. 
Burmistrz – nie, zgodnie z ustawą 200 mb od lasu  i 400 mb od zabudowań. Jadąc do Środy 
mamy  Brodowo i tam stoją wiatraki i nie przeszkadzają. 
Pan Jan Jóźwiak mieszkaniec Ludwinowa – powiedział, że był na takim zebraniu gdzie byli 
przeciw siłowniom w Środzie i tam poseł pani Anna Zalewska powiedziała, że rada gminy ma 
prawo przyjąć uchwałę uwzględniającą budowę siłowni oddalonej od zabudowań o 2 km, bo jest 
to obiekt szkodliwy dla zdrowia. Nie wiem na czy swoją wypowiedź opierała, ale udowadniała, 
że tak można zrobić. Inwestorom jest wygodnie budować siłownie wiatrowe w pobliżu 
zabudowań, ponieważ mają bliski dostęp do linii energetycznej i do drogi. Niech sobie budują, 
niech inwestują i postawią kilka siłowni, ale niech drugiemu nie zatruwają życia. Jak Czarnobyl 
wyleciał to nikt nie zachorował na drugi dzień, ale po dziesięciu latach wychodziły zwyrodnienia 
i inne choroby i teraz jest to samo. Nikt nie patrzy na człowieka, ale po dziesięciu latach 
rozpoczną się choroby dzieci i starszych. Zapytał  dlaczego z zachodu zardzewiałe głowice 
siłowni przywożą do Polski, bo tam się ludzie domagają odszkodowań. Tam jest inne prawo  
i tam te odszkodowania muszą ludziom płacić. 
Burmistrz – to co pani Poseł powiedziała, nie ujmując jej nic, mówiła, że gmina może i to co 
gmina może  powiedziałem przed chwilą. Gmina może podjąć uchwałę o tym , że przystępujemy 
do planu zagospodarowania przestrzennego dla tej części gminy z zapisem, że przeznaczamy te 
tereny tylko pod uprawę rolną. Burmistrz podkreślił, że tak można zrobić i wtedy będzie, że nie 
2 km, ale 2,5 km od zabudowań, ale czy tę pierwszą sprawę, która toczy się od 4 lat  uda się 
wstrzymać, tego nie był pewny. Jestem przeciwko tym odnawialnym źródłom energii, ale muszę 
prawo respektować i szanować. Burmistrz zaprosił zainteresowane osoby  do swojego gabinetu, 
aby dokładnie zapoznały się ze sprawą bo nie można płynąć pod prąd. Poinformował także, że 
będzie ten temat także poruszony na posiedzeniu komisji stałych Rady, ale zaznaczył, że są 
osoby zainteresowane i będą dążyły do celu, ponieważ widzą w tym interes, korzyść. 
Pan Jan Jóźwiak mieszkaniec Ludwinowa – powiedział, że idą wielkie pieniądze z Unii 
Europejskiej, ale musimy się nad tym zastanowić jako obywatele, jako radni, że jak nie my to 
nasze dzieci, czy wnukowie będą musieli te pieniądze do Unii oddać, bo nikt nam za darmo nic 
nie da. My za złom będziemy płacić ciężkie pieniądze i ojczyznę będziemy topić.          
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Do pkt 11 – zamknięcie obrad sesji. 
 Przewodniczący wobec wyczerpania przewidzianego porządku obrad, zamknął II sesję  
VII kadencji Rady Miejskiej Żerkowa, dziękując radnym i gościom  za udział w sesji. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                      
Teresa Szablewska                               
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Przewodniczący Rady Miejskiej            
Żerkowa  
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